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2015-10-22 

Lärandenämnden 

 

 

 Utdragsbestyrkande: 

 

 

  
  
 

Plats och tid: Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, klockan 09:00-16:00. Ajournerat för 
lunch klockan 12:05-13:00. 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 

 Gerd Olsson, ordf (S), § 114-118 
Björn Forsling (S) 
Jim Larm (S), § 119-128 
Kerstin Rask (S) 
Leif Rogell (S) 
Lotta Beiersdorf (S) 
Fredrik Dahlström (S) 
Siv Cavallin (V) 
Lars Berglund (V), § 114-118 
Sofia Högström (V), § 119-128 
Nanok Stagnell (MP) 
Matts Persson (C) 
Lena Jendel (C), § 114-118 
Cecilia Natander (C), § 119-128 
Roland Hamlin (C) 
Jonas Holm (M), § 115-119 
Petter Pettersson (M) § 114,120-128 

Agneta Palmqvist (M), § 114-118 
Peter Åkerström (KD), § 119-128 
Jari Ropponen (SD), § 114-116 
Anna-Viola Sidén (SD), § 117-128 

Edvard Mika (S) 
Bitte Nilsson (S) 
Jim Larm (S), § 114-118 
Sofia Högström (V), § 114-118 
Lars Berglund (V), § 119-128 
Ulla Persson (MP), § 114-126 
Cecilia Natander (C), § 114-118 
Petter Pettersson (M), § 115-119 
Jonas Holm (M), § 121-128 
Agneta Palmqvist (M), § 121-128 
Peter Åkerström (KD), § 114-118 
Anna-Viola Sidén (SD), § 114-116 
Jari Ropponen (SD), § 117-128 

 

Övriga deltagare: Sekreterare Carina Nylander, förvaltningschef Ingela Rauhala, verk-
samhetschef Annika Gabrielsson § 114, verksamhetschef Lisbeth 
Lehtipalo, § 114, 117-118, verksamhetschef Elisabeth Bäckström § 
114, 119, ekonom Jennie Svensk § 116-119, rektorerna Maritta Collin 
och Henrik Adestedt § 117, adm chef Jonas Gustafsson § 117, bitr 
rektor Louise Ågren § 117, projektledare Maria Lindqvist § 125. 

 

Utses att justera: Lotta Beiersdorf 
 

Justeringens plats 

och tid: Lärkontoret fredag 30 oktober 2015, klockan 14:30. 

Underskrifter:  Paragrafer: 114-128 

Sekreterare: Carina Nylander 

Ordförande: Gerd Olsson § 114-118                  Björn Forsling § 119-128 

Justerande: Lotta Beiersdorf   
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Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 

2015-11-02 2015-11-24 

Förvaringsplats för protokollet 

Lärkontoret 

Underskrift 

Carina Nylander 
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Innehållsförteckning 
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§ 115 Tillkommande ärende: Yttrande över överenskommelse om 
mottagande och bosättning av nyanlända invandrare ....................................... 5 

§ 116 Ekonomisk rapport ................................................................................................ 7 
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§ 118 Planerat program- och inriktningsutbud läsåret 2016/2017 för 
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§ 119 Resursfördelning grundskola .............................................................................. 15 
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§ 122 Yttrande över medborgarförslag om skate- eller sportpark i Iggesund ........ 18 
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§ 114 Åtgärder för att avhjälpa brister på huvudmannanivå 

Dnr 2015-090-610 

Sammanfattning 

Vid Skolinspektionens tillsyn våren 2014 fick kommunen förläggande att se till att 

huvudmannen kontinuerligt får in anmälningar från förskolechefer och rektorer om 

kränkande behandling av barn och elever. Huvudmannen ska i förekommande fall 

vidta de åtgärder som skäligen kan krävas för att förhindra kränkande behandling i 

framtiden.  

Vid dagens sammanträde redovisar Annika Gabrielsson, verksamhetschef för 

förskolan, Elisabeth Bäckström, verksamhetschef för grundskolan och grundsärskolan 

samt Lisbeth Lehtipalo, verksamhetschef för Bromangymnasiet och 

vuxenutbildningen kränkningar inom respektive verksamhetsområde samt de åtgärder 

som har vidtagits. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 115 Tillkommande ärende: Yttrande över 

överenskommelse om mottagande och bosättning 

av nyanlända invandrare 

Dnr 2015-673-133 

Lärandenämnden beslutar 

att föreslå kommunstyrelsen besluta att teckna en överenskommelse med 

Länsstyrelsen Gävleborg från och med 1 januari 2016 om mottagande av 100 

nyanlända invandrare genom anvisning av Arbetsförmedlingen och/eller 

Migrationsverket. 

Reservationer 

Jari Ropponen (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning 

Hudiksvalls kommun är den kommun i länet som har lägst mottagande av nyanlända 

med eller utan barn. När det gäller ensamkommande barn är mottagande lika över hela 

landet utifrån kommunstorlek. Nuvarande överenskommelse med Länsstyrelsen 

Gävleborg omfattar ett mottagande av 70-90 nyanlända per år. Av dessa platser ska 75 

vara anvisningsbara av Arbetsförmedlingen och Migrationsverket. Då en del nyanlända 

kommer via anvisning och en del kommer via självbosättning i kommunen varierar det 

totala mottagandet över åren.  

De ensamkommande barnen anvisas enligt ett fördelningstal utifrån kommunstorlek 

till samtliga kommuner. Det finns även en stor grupp, cirka 40%, som kommer på 

grund av att de har släktningar eller vänner som redan är bosatta i kommunen. Denna 

fördelning kommer före och är oberoende fastställda fördelningstal till kommunerna. 
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Mottagandet de senaste åren 

År Antal mottagna 
nyanlända familjer 
med eller utan barn 

Antal mottagna 
ensamkommande 
barn 

Totalt 

2011 50 10 60 

2012 86 10 96 

2013 84 13 97 

2014 115 37 152 

2015 (tom 9/9) 60 31 91 

Yttrande 

Länsstyrelsen Gävleborg har lämnat förslag till ny överenskommelse om mottagande 

och bosättning av nyanlända invandrare. Anledningen är den stora flyktingströmmen 

som kommer till Sverige och därigenom behovet av fler kommunplatser för de som 

får uppehållstillstånd. Länsstyrelsen önskar att Hudiksvalls kommun utökar sina 

anvisningsbara platser från 75 till 100 stycken från och med 2016. 

Rätten att välja skola gäller även för våra nyanlända. Cirka 20% av de nyanlända är 

barn i förskole- och skolåldern. Bostadsplaneringen bör utgå från perspektivet 

inkludering och integration. Detta gynnar även resultaten i skolorna. 

____ 
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§ 116 Ekonomisk rapport 

Dnr 2015-003-042 

Sammanfattning 

Förvaltningsekonom Jennie Svensk redovisar förvaltningens och nämndens 

förbrukade budget för perioden januari till september 2015.  

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 117 Budget 2016, detaljbudget för Bromangymnasiet 

Dnr 2015-523-042 

Lärandenämnden beslutar 

att starta ett naturbruksprogram med inriktning djur  

att lägga ner inriktningen bild inom estetiska programmet samt medieinriktningen 

inom samhällsprogrammet 

att starta inriktningarna estetik och media inom det estetiska programmet samt 

beteendevetenskap inom samhällsprogrammet  

att utreda om restaurang- och livsmedelsprogrammet kan omvandlas till intraprenad 

att gymnasiesärskolans elevboende på Forsa folkhögskola läggs ner. En utredning ska 

genomföras och en återrapport ska lämnas till arbetsutskottet 1 december 2015. 

Reservationer 

Nanok Stagnell (MP), Jonas Holm (M), Agneta Palmqvist (M), och Anna-Viola Sidén 

(SD) reserverar sig mot beslutet.  

Sammanfattning 

Vid sammanträde 15 juni 2015, § 96, beslutade kommunfullmäktige att fastställa 

nämndernas ramar för åren 2016-2019. Lärandenämndens budgetram är drygt 809 

miljoner kronor för 2016. Förslaget till ekonomiska ramar för budgetperioden bygger 

som tidigare år på SKL:s bedömning om utveckling. För att verksamheterna ska få 

kompensation för avtalade löneökningar och täcka den kostnadsutveckling som den 

allmänna inflationen skapar räknas det ekonomiska utrymmet för nämndernas 

verksamheter upp med index. Det innebär en uppräkning av löner med 3,2% och en 

uppräkning av övriga kostnader med 1,5%.  

De ekonomiska ramarna påverkas också av minskningar respektive ökningar när det 

gäller barn- och elevantal. Lärandenämnden har även fått ett effektiviseringskrav på 

knappt tio miljoner kronor. 

Vid dagens sammanträde föredrar verksamhetschef Lisbeth Lehtipalo, administrativ 

chef Jonas Gustafsson, rektor Henrik Adestedt, rektor Maritta Collin och biträdande 

rektor Louise Ågren ärendet. 
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Bromangymnasiet står inför stora utmaningar de närmaste åren. Budgeten måste 

anpassas till antalet elever och besparingskrav. Förslagen till budgetanpassning bygger 

på att några program har svårt att bära sig ekonomiskt: 

• Utreda och starta ett naturbruksprogram med inriktning djur. Det gör att fler av 

kommunens elever har möjlighet att gå utbildningen på hemmaplan. Utbildningen 

kan även locka elever från andra kommuner. Idag betalar Hudiksvalls kommun 

3,5 miljoner kronor per läsår för de 21 elever som går djurinriktningen i andra 

kommuner. 

• Lägga ner inriktningen bild inom estetiska programmet samt medieinriktningen 

inom samhällsprogrammet. Starta inriktningarna estetik och media inom det 

estetiska programmet samt beteendevetenskap inom samhällsprogrammet. 

Åtgärderna skapar bredare kursutbud inom ramen för programfördjupningar för 

eleverna. Dessa program kan samläsa vissa kurser. 

• Utreda om restaurang- och livsmedelsprogrammet kan omvandlas till intraprenad. 

En intraprenad är en företagsliknande enhet inom den kommunala förvaltningen 

med ett decentraliserat ansvar.  

• Gymnasiesärskolans elevboende på Forsa folkhögskola läggs ner. En utredning 

ska genomföras för att underlätta övergången till eget boende eller hitta andra 

individuella lösningar för de elever som bor på elevboendet. En återrapport ska 

lämnas till arbetsutskottet 1 december 2015. 

Beslutsgång 

Sammanträdet ajourneras i tio minuter. Sammanträdet återupptas. 

Jonas Holm (M) yrkar bifall till första, fjärde och femte att-satsen men yrkar på 

återremiss till andra och tredje att-satsen med följande motivering:  

• Gå igenom elevunderlaget samt kostnadsökningar/besparingar per program 
detaljerat. Redovisning baserat på aktuella siffror. 

• Kommunen bör bjuda in Glada Hudikgymnasiet till möte om programutbud på 
respektive gymnasium, sökbild på program som är likvärdiga, samarbetsformer, 
gemensamma utvecklingsmöjligheter för de två gymnasieskolorna. Skapa en plan 
för gemensamma, planerade möten framöver.  

• Återrapport till nämndens sammanträde i november. 

Björn Forsling (S), yrkar att nämnden beslutar enligt arbetsutskottets förslag med 

ändringen att ”utreda” tas bort i första att-satsen. 
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Matts Persson (C) och Roland Hamlin (C) yrkar bifall till Björn Forslings förslag. 

Lars Berglund (V) yrkar på att ordförande ska ställa proposition på varje att-sats. 

Propositionsordning 

Lärandenämnden godkänner ordförandens förslag till propositionsordning. 

Ordföranden ställer först proposition om bifall eller ej till Jonas Holms förslag om 

återremiss. Ordförande finner att nämnden beslutar att avslå detta vilket innebär att 

ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer proposition om bifall eller ej till att starta ett naturbruksprogram 

med inriktning djur och finner att lärandenämnden bifaller förslaget. 

Ordförande ställer proposition om bifall eller ej till att lägga ner inriktningen bild inom 

estetiska programmet samt medieinriktningen inom samhällsprogrammet och att starta 

inriktningarna estetik och media inom det estetiska programmet samt 

beteendevetenskap inom samhällsprogrammet och finner att lärandenämnden bifaller 

förslaget varvid votering begärs.  

Votering  

Den som bifaller Björn Forslings förslag röstar ja. Den som avslår Björn Forslings 

förslag röstar nej. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs: 

Björn Forsling (S), Kerstin Rask (S), Leif Rogell (S), Lotta Beiersdorf (S), Fredrik 

Dahlström (S), Gerd Olsson (S) Matts Persson (C), Roland Hamlin (C) och Lena 

Jendel (C) röstar ja. Nanok Stagnell (MP), Jonas Holm (M), Agneta Palmqvist (M) och 

Anna-Viola Sidén (SD) röstar nej. Lars Berglund (V) och Siv Cavallin (V) avstår.  

Voteringen utfaller med 9 ja-röster, 4 nej-röster och 2 som avstår vilket innebär att 

lärandenämnden beslutar att bifalla Björn Forslings förslag att lägga ner inriktningen 

bild inom estetiska programmet samt medieinriktningen inom samhällsprogrammet 

och att starta inriktningarna estetik och media inom det estetiska programmet samt 

beteendevetenskap inom samhällsprogrammet. 
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Propositionsordning 

Ordförande ställer därefter proposition om bifall eller ej till att utreda om restaurang- 

och livsmedelsprogrammet kan omvandlas till intraprenad samt att gymnasiesärskolans 

elevboende på Forsa folkhögskola läggs ner och finner att lärandenämnden bifaller 

förslagen. 

 

Lars Berglund och Siv Cavallin (V) lämnar en röstförklaring: Beslutsunderlaget i detta 

ärende har varit ytterst bristfällig. Förutsättningen för att kunna ta ett klokt och 

genomtänkt beslut har varit begränsad. Detta är en anledning till att vi avstod ifrån att 

delta i beslutet vad gäller bland annat nedläggning av estetinriktningen bild- och 

formgivning. Ett alternativ hade varit att begära återremiss. På grund av tidspress 

skulle dock en återremiss inneburit en olycklig otydlighet vid presentationen av 

Bromangymnasiets programutbud för åk 9-eleverna 17-18 november. 

Ärendets beredning 

Arbetsutskottet 6 oktober 2015, § 83. 

____ 
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§ 118 Planerat program- och inriktningsutbud läsåret 

2016/2017 för Bromangymnasiet 

Dnr 2015-728-612 

Lärandenämnden beslutar 

att anta förslaget till planerat program- och inriktningsutbud läsåret 2016/2017 för 

Bromangymnasiet. 

Reservationer 

Nanok Stagnell (MP), Jonas Holm (M), Agneta Palmqvist (M), och Anna-Viola Sidén 

(SD) reserverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning 

I förslaget till utbud av sökbara program och inriktningar för Bromangymnasiet läsåret 

2016/2017 ingår följande förändringar: 

• Starta naturbruksprogram med inriktning djur  

• Lägga ner inriktningen bild inom estetiska programmet samt medieinriktningen 

inom samhällsprogrammet 

• Starta inriktningarna estetik och media inom det estetiska programmet samt 

beteendevetenskap inom samhällsprogrammet  

 

Studieförberedande program Inriktningar 

Ekonomiprogrammet (EK) Ekonomi, Juridik 

Estetiska programmet (ES) Musik, estetik och media 

Samhällsvetenskapsprogrammet (SA) Samhällsvetenskap, beteendevetenskap 

Teknikprogrammet (TE) Design och produktutveckling, 
Informations- och medieteknik, 
Samhällsbyggande och miljö 

Naturvetenskapsprogrammet (NA) Naturvetenskap 
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Yrkesprogram Inriktningar 

Byggprogrammet (BA) Husbyggnad, Måleri, Plåtslageri, 
Anläggningsfordon, Mark- och anläggning 
(lärlingsförlagda) 

El- och energiprogrammet (EE) Elteknik 

Fordonsprogrammet (FT) Personbil 

Handel- och administrationsprogrammet (HA) Handel och service, administrativ service 

Hotell- och turismprogrammet (HT) Hotell och konferens,  
Turism och resor 

Industritekniska programmet (IN) Produkt- och maskinteknik 

Naturbruksprogrammet ( ) Djur 

Restaurang- och livsmedelsprogrammet (RL) Kök och servering, 
Bageri och konditori (lärlingsförlagd) 

VVS- och fastighetsprogrammet (VF) VVS 

Vård- och omsorgsprogrammet (VO)   

 

Beslutsgång 

Björn Forsling (S) yrkar bifall till förslaget. 

Ordförande finner att lärandenämnden beslutar enligt Björn Forslings förslag varvid 

votering begärs. 

Votering  

Den som bifaller Björn Forslings förslag röstar ja. Den som avslår Björn Forslings 

förslag röstar nej. 

Öppen omröstning genom namnupprop genomförs: 

Björn Forsling (S), Kerstin Rask (S), Leif Rogell (S), Lotta Beiersdorf (S), Fredrik 

Dahlström (S), Gerd Olsson (S) Matts Persson (C), Roland Hamlin (C) och Lena 
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Jendel (C) röstar ja. Nanok Stagnell (MP), Jonas Holm (M), Agneta Palmqvist (M), och 

Anna-Viola Sidén (SD) röstar nej. Lars Berglund (V) och Siv Cavallin (V) avstår.  

Voteringen utfaller med 9 ja-röster, 4 nej-röster och 2 som avstår vilket innebär att 

lärandenämnden beslutar att anta planerat program- och inriktningsutbud läsåret 

2016/2017 för Bromangymnasiet. 

Lars Berglund och Siv Cavallin (V) lämnar en röstförklaring: Som en konsekvens av 

vårt ställningstagande vad gällde budget 2016 valde vi att avstå ifrån att delta även i 

detta beslut. 

____ 
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§ 119 Resursfördelning grundskola 

Dnr 2015-707-611 

Lärandenämnden beslutar 

att anta förslaget till resursfördelning för grundskolan 

att resursfördelning träder i bruk från och med 1 januari 2016 

att en uppföljning av resursfördelningssystemet ska ske i september 2016, samt 

att skolor som har lägre resultat över tid utarbetar en handlingsplan tillsammans med 

verksamhetschefen för grundskolan. 

Sammanfattning 

Förvaltningen har utarbetat ett förslag till resursfördelningssystem för grundskolan. 

Budgetram för hela lärandeförvaltningen fastställs av kommunfullmäktige. Ur hela 

förvaltningens ram beräknas grundskolans ram. Grundskolans budget omfattar 

kostnader för förskoleklass, grundsärskola, fritidshem samt grundskola årskurs 1-9. 

Resursfördelningen ska vara transparent och utvärderingsbar. Det ska utifrån 

underlagen vara möjligt att se hur medel har fördelats till grundskolorna i kommunen 

samt utvärdera om resurser fördelas på ett så bra sätt som möjligt. 

Förvaltningen har följt upp det nuvarande resursfördelningssystemet utifrån 

måluppfyllelse i verksamheterna. Uppföljningen visar att resursfördelningen fungerar 

och har utifrån det arbetat fram förslag till resursfördelningssystem för 2016. De 

huvudsakliga förändringar jämfört med nuvarande system är: 

• Tillägget till elever födda utomlands som invandrat under de senaste sex åren 

ändras till elever födda utomlands som invandrat de senaste fyra åren. Syftet med 

förändringen är att fördelningen bättre ska träffa de elevgrupper som har behov 

av kompensatoriska åtgärder.  

• Det socioekonomiska tillägget fördelas procentuellt av den totala budgeten.   

• Fördelning av elevpeng mellan förskoleklass, fritidshem, grundskola årskurs 1-6 

och grundskola årskurs 7-9 sker enligt viktning. En ändrad viktning föreslås. 

Ärendets beredning 

Arbetsutskottet 6 oktober 2015, § 84. 
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§ 120 Personalstatistik 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Ingela Rauhala redovisar lärandeförvaltningens personalstatistik. 

Statistiken visar en ökning av personal inom förskola och grundskola. Ökningen av 

personal inom grundskolan beror på en ökning av antalet elever. Ökningen av personal 

inom förskolan beror på satsningen färre barn i barngrupperna.  

Ingela Rauhala informerar även om vad som utifrån forskning kan påverka de 

anställdas sjuktal. 
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§ 121 Lärandenämndens sammanträdesdagar 2016 

Dnr 2015-700-006 

Lärandenämnden beslutar 

att för lärandenämnden fastställa följande sammanträdesdagar för 2016: 

28 januari, 24 februari, 24 mars, 28 april, 26 maj, 1 september, 29 september, 20 

oktober, 24 november, 15 december 

att för arbetsutskottet fastställa följande sammanträdesdagar för 2016:  

12 januari, 9 februari, 8 mars, 12 april, 10 maj, 16 augusti, 13 september, 6 oktober, 25 

oktober, 29 november, samt 

att sammanträdena för arbetsutskott och nämnd normalt börjar klockan 09:00. 

Sammanfattning 

Lärkontoret har utarbetat förslag till sammanträdesdagar för lärandenämnden 2016. 

För både nämnd och arbetsutskott är det utlagt tio sammanträden.  

I samband med lärandenämndens sammanträde onsdag 24 februari så förläggs en 

planeringsdag tillsammans med förvaltningens chefer torsdag 25 februari 2016. 

Beslutsgång 

Ordförande Björn Forsling föreslår att sammanträdet fredag 16 december flyttas till 

torsdag 15 december. 

Ärendets beredning 

Arbetsutskottet 6 oktober 2015, § 86. 

____ 
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§ 122 Yttrande över medborgarförslag om skate- eller 

sportpark i Iggesund 

Dnr 2015-709-035 

Lärandenämnden beslutar 

att föreslå kommunfullmäktige att medborgarförslaget därmed är besvarat. 

Sammanfattning 

Klass 2A vid Iggesunds skola har genom sin lärare Madelene Forslund lämnat in ett 

medborgarförslag om en skate- eller sportpark i Iggesund.  

Kommunfullmäktige har beslutat att lämnat över förslaget till kommunstyrelsen för 

handläggning. Kommunstyrelsen önskar yttranden från lärandeförvaltningen och 

kultur- och fritidsförvaltningen. 

Yttrande 

Lärandenämnden är positiv till en sportpark i Iggesund. Det påverkar både skolan och 

bygden positivt genom att barn och elever får en meningsfull sysselsättning på fritiden. 

Det kan också medföra att skadegörelse på kvällar och helger minskar. 

Lärandenämnden har inte möjlighet att bidra ekonomiskt till en sportpark. 

____ 
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§ 123 Yttrande över motion om mer integrerande sfi 

Dnr 2015-594-008 

Lärandenämnden beslutar 

att föreslå kommunfullmäktige att motionen därmed är besvarad. 

Sammanfattning 

Richard Schleenvoigt, moderaterna i Hudiksvall, har lämnat in en motion till 

kommunfullmäktige. I motionen föreslår han att Hudiksvalls kommun verkar för 

införandet av följande inom Sfi, svenska för invandrare: Praktikveckor, sommaröppet, 

kvällsöppet, helgöppet, språkguider samt inriktad Sfi mot den yrkeskår som deltagaren 

vill ta del av.  

Lärandenämnden har fått i uppdrag att yttra sig i ärendet. Svaret ska vara 

kommunledningsförvaltningen tillhanda senast 27 november 2015. 

Yttrande 

Sfi-studierna har sedan länge kunnat kombineras med praktik. Efter 

etableringsreformens genomförande är det Arbetsförmedlingens ansvarsområde. 

En stor del av Sfi-eleverna hör till Etableringen och har aktiviteter även under 

sommaren. Under våren 2016 kommer förvaltningen att utreda behovet av ytterligare 

insatser under sommar, kvällsundervisning och undervisning under helger. Cul 

erbjuder idag Sfi en kväll i veckan och kan utöka till fler kvällar. 

Hudiksvalls kommun deltar sedan flera år i ett samarbete i länet med yrkesutbildningar 

i Arbetsförmedlingens regi där eleverna läser yrkeskurser och Sfi samtidigt. 

Förvaltningen ser gärna att detta samarbete fortsätter och utökas. 

Om kommunfullmäktige vill avsätta medel för att införa någon form av språkguider 

ställer förvaltningen sig positiv och vill gärna vara med och diskutera hur det ska 

utformas. 

Beslutsgång 

Petter Pettersson (M) yrkar bifall till motionen. 
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Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition om bifall till arbetsutskottets förslag eller till Petter 

Petterssons förslag och finner att lärandenämnden bifaller arbetsutskottets förslag att 

motionen därmed är besvarad. 

Ärendets beredning 

Arbetsutskottet 6 oktober 2015, § 85. 

____ 
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§ 124 Förvaltningen informerar 

Sammanfattning 

Förvaltningschef Ingela Rauhala informerar bland annat om följande: 

Skolinspektion 

Skolinspektionen har varit på ett uppföljningsbesök i förvaltningen och Iggesunds 

skola.  

Teknikcollege 

Hudiksvalls kommun kommer att teckna ett samverkansavtal för Teknikcollege med 

Ljusdal, Ovanåker, Strömsund samt Hälsinglands Utbildningsförbund. 

Projekt 

Bromangymnasiet kommer att rekrytera en person som ska arbeta med de elever som 

har hög frånvaro från skolan. Tjänsten finansieras genom ett projekt med Region 

Gävleborg. 

Lovdag för elever, justering 

En lovdag för elever i grundskola och gymnasiet flyttas från 4 maj till 9 maj. Den 4 maj 

är ett av provdatumen för nationella prov. 

Högskolan i Gävle 

Maj-Britt Johansson, rektor på Högskolan i Gävle har besökt Hudiksvall. 

Förvaltningen framförde bland annat behovet av lärarutbildningar förlagda till vårt 

Lärcentra i Hudiksvall. 

Om- och tillbyggnad Björkbergs skola 

Investeringsbeslut har tagits om en om- och tillbyggnad av Björkbergs skola till en 

kostnad av 12 miljoner kronor. Arbetet påbörjas redan under nästa vecka.   

Håstaby förskola renoveras 

Ett investeringsbeslut har tagits om att renovera Håstaby förskola. 

Avtal Nordanstigs elever 

Hudiksvalls kommun har tecknat ett samverkansavtal med Hälsinglands 

Utbildningsförbund angående elever från Nordanstigs kommun. 
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§ 125 Integration, religion och nya överenskommelser 

Sammanfattning 

Hälsinglands museum driver sedan april 2015 projektet Integration, religion och nya 

överenskommelser i samarbete med bland andra Fryshusets projekt Tillsammans för 

Sverige. Projektet drivs med stöd av Region Gävleborg och löper till april 2018.  

Vid dagens sammanträde informerar projektledare Maria Lindqvist Isa om projektet. 

Målgruppen är främst gymnasieelever och syftet med projektet är att öka kunskapen 

om religion som samhällsfenomen. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 126 Korta frågor 

Sammanfattning 

Privata förskolor 

Kerstin Rask (S) undrar om privata förskolor kan neka asylsökande barn en plats inom 

förskolan. Förvaltningschef Ingela Rauhala svarar att samma regler gäller för både 

kommunala och privata förskolor. Asylsökande barn har rätt till förskoleplats både i 

kommunala och privata förskolor från tre års ålder.  

Kerstin Rask undrar om det är den kommunala kön till förskoleplats som gäller även 

för de privata förskolorna. Ingela Rauhala svarar att den kommunala kön till plats i 

förskola gäller både för kommunala och privata förskolor. 

Köket Idenors skola 

Matts Persson, Lena Jendel, Roland Hamlin och Cecilia Natander, samtliga (C) undrar 

vad som händer med köket vid Idenors skola och vem som ansvarar. Ingela Rauhala 

svarar att tekniska nämnden har ansvaret. Tekniska förvaltningen kommer att utreda 

om det ska vara mottagningskök eller tillagningskök i framtiden. 

Statsbidrag från Migrationsverket, rättelse 

Vid lärandenämndens sammanträde 31 augusti 2015, § 96, ställde Jonas Holm (M) en 
fråga om de statsbidrag som Migrationsverket betalar ut. Förvaltningen lämnade ett 
svar vid nämndens sammanträde 24 september 2015, § 109, men lämnar vid dagens 
sammanträde en rättelse: En del av de statliga ersättningarna betalas ut utan ansökan 
och en del behöver kommuner ansöka om. När barn/elever fått personligt 
uppehållstillstånd och blir kommunplacerat så betalar Migrationsverket kvartalsvis ut 
en schablonersättning per barn/elev till kommunen. Ersättningen betalas ut utan 
ansökan. Pengarna fördelas ut till lärandeförvaltningen som får 31% av beloppet och 
till social- och omsorgsförvaltningen som får 69%. Fördelningen mellan 
förvaltningarna beslutades 2011 av dåvarande förvaltningschefer. 

____ 
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§ 127 Meddelande 

Meddelas lärandenämnden och läggs till handlingarna. 

 Dnr 

1 Från Kommunfullmäktige:  2015-003-042 

Protokollsutdrag 2015-09-28 § 129, 

Delårsbokslut med prognos 2015, för Hudiksvalls 

kommun 

2 Från Kommunfullmäktige:  2015-524-042 

Protokollsutdrag 2015-09-28 § 135, 

Utökade kostnader för datorer inom lärande- 

förvaltningen 

3 Från Kommunfullmäktige:  2015-549-706 

Protokollsutdrag 2015-09-28 § 136, 

Nya avgiftsnivåer för maxtaxa 

4 Från Kommunfullmäktige: 

Protokollsutdrag 2015-09-28 § 140, 

Informationssäkerhetspolicy 

____ 
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§ 128 Delegeringsbeslut 

Dnr 2015-046-002 

Sammanfattning 

Lärandenämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 

förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 

Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 

verksamhetschefer och enhetschefer som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 

i vissa ärenden. Dessa beslut rapporteras enligt särskild delegeringsblankett till 

lärandenämnden. Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller fastställa 

besluten. Däremot kan nämnden återkalla beslutanderätt. 

• Uppsägning av ett barn inom förskolan, 332 

• Uppsägning av en elev inom fritidshem, 333 

• Plats i fritidshem för elever i behov av särskilt stöd, 334-335 

• Kränkande behandling inom förskola, 336-337 

• Kränkande behandling inom grundskola, 338, 359 

• Mottagande av elev i särskolan, 339 

• Beslut om elev som tas emot i grundsärskolan huvudsakligen skall läsa ämnen 

eller ämnesområde, 351 

• Rätt att slutföra skolgången vid skolpliktens upphörande, 343 

• Placering vid annan skolenhet enligt målsmans önskan, 347, 360-365 

• Ta emot elev från annan kommun på grund av särskilda skäl, 345, 352, 366 

• Erbjuda allsidigt urval elevens val, 350, 367 

• Beslut att som språkval erbjuda minst två av språken franska, spanska och tyska, 

346 

• Särskild undervisning för skolpliktiga barn, 348 

• Medgivande och prövning av annat sätt att fullgöra skolplikten, 349 

• Avslag på ansökan om skolskjuts vid växelvis boende, 371-372 

• Avslag på ansökan om skolskjuts till annan skola, 373-375 

• Slutlig antagning Bromangymnasiet, 353 
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• Avslag på ansökan om inackorderingstillägg, 376-379 

• Övriga studiedagar, 344 

• Lovdag i maj flyttas, 354 

• Anställningar av obehörig personal över sex månader som ska bedriva 

undervisning, 340, 355-356, 358, 380 

• Anställningar av personal inom budgetram, 357 

• Bevilja ledighet och löneförmån för personal upp till ett år, 341 

• Brandskyddsansvar för det egna ansvarsområdet, 342 

• Ordförandebeslut om samverkan med Hälsinglands Utbildningsförbund, 368 

• Beslut om bidragsbelopp 2015 Carlgrenska Waldorfgymnasiet, Stockholm, 369 

• Beslut om bidragsbelopp 2015 Rytmus AB, Stockholm, 370 

Lärandenämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 332-370. 

Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från förvaltningens 

samverkansgrupper, självförvaltningsråd och lokala styrelser. Nämnden har möjlighet 

att vid behov få information om återrapporterade beslut. 

____ 

 


